

Saxo Studienævn



M Ø D E R E F E R A T

28. SEPTEMBER 2020

Forum Saxo Studienævn

STUDIENÆVNET

Møde afholdt 1. oktober 2020 kl. 10-12.

KAREN BLIXENS PLADS 8
2300 KØBENHAVN S

Sted 12.3.39

Referent Sara Holm-Meier

TLF 35 33 57 78

DIR

MOB 35 33 57 78

Til stede

Per Ole Rindel (POR), Anton Skovsgaard Christensen (ASC), Jane Fejfer (JF), Tine Damsholt (TD), Mette Secher Ebbesen (MSE), Sofie Lene Bak (SLB), Lisa Marie Andersson (LMA), Jakob Pedersen Udengaard (JPU)

nxp344@hum.ku.dk

REF: SHM

Desuden deltog:

Lasse Sonne (LS), Benedicte Fonnesbech-Wulff (BFW),

Afbud fra:

Adam Schwartz, Christine Delcomyn Dohn, Rasmus Mølgaard Mariager, Amir Susic.

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat
3. Meddelelser
4. Behandling af ansøgninger til Instituttets hjælpepakke (2 ansøgninger vedhæftet)
5. Løbende drøftelse af studiemiljøet
6. Retningslinjer for dispensation i fht. studerende, der pga COVID-19 ikke kan leve op til tilstedeværelseskravet (mail fra FAK-JUR vedhæftet)

7. Behandling af omlægning af stedprøver V20 (Historie – skabeloner og oversigt vedhæftet)
8. Høring vedrørende Saxos ressourceramme
9. Behandling af Saxos mål-og handleplaner (Vedhæftet)
10. Status på og drøftelse af BA- og KA-studiestartsprøverne
11. Behandling af kursusevalueringer E19
12. Merit- og dispensationssager
13. Eventuelt

Ad 1) Godkendelse af dagsorden

POR forslår, at punkt 8 bliver en skriftlig høring efter institutledelsens møde med de studerende senere i dag. Herefter blev dagsordenen godkendt.

Ad 2) Godkendelse af referat

Enkelte præciseringer – herefter godkendt.

Ad 3) Meddelelser

LS har i dag sendt navne ind til Indre By på dem, der skal udarbejde spørgsmål til kvote 2.

LS redegjorde kort for COVID-19-status på Saxo-Instituttet.

LS orienterede om, at der planlægges endnu en dag hvor TEACH vil komme med tips til blended learning.

LS orienterede desuden om, at studerende ikke må komme på administrationsgangen, ligesom der ikke må afholdes undervisning i mødelokalerne.

POR spurgte om gæsteforelæsere må komme – LS bekræftede, at det må de gerne, men de må ikke deltage i sociale arrangementer på campus efterfølgende.

POR orienterede om, at høringssvaret vedrørende undervisningsmodel efter uge 43 er sendt til FAK – Studienævnet foretrækker den bordløse model.

Ad 4) Behandling af ansøgninger til Instituttets hjælpepakke (2 ansøgninger vedhæftet)

Studienævnet indstiller, at Historisk metodecirkels ansøgning imødekommes.

Ansøgningen fra EtnoCentrisk ønskes uddybet med et konkret budget. [Budget efterfølgende modtaget, sendt i skriftlig høring og indstillet til imødekommelse.]

Ad 5) Løbende drøftelse af studiemiljøet

LS har undersøgt biblioteksområderne til fagene – på ToRS kan studerende låne en arbejdsplads. LS undersøger, hvordan det kan lade sig gøre, og om Saxo kan gøre det samme.

LMA berettede, at mange studerende stadig er ensomme, men glade for at kunne være på campus. Klassisk arkæologisk fagråd efterlyser sociale arrangementer, men det er pt. svært at imødekomme.

TD foreslår, at man som socialt arrangement kan lave museumsbesøg i små hold.

Der opfordres til igen at ansøge instituttets hjælpepakke – deadline for næste runde er den 21. oktober. Ansøgningerne sendes herefter i skriftlige høring.

Ad 6) Retningslinjer for dispensation i fht. studerende, der pga COVID-19 ikke kan leve op til tilstedeværelseskravet (mail fra FAK-JUR vedhæftet)

Det blev drøftet, hvordan tilstedeværelseskravet skulle håndteres, hvis aktiv undervisningsdeltagelse er selve prøveformen. Det blev konkluderet, at retningslinjerne er gode nok til at håndtere eventuelle dispensationer.

Ad 7) Behandling af omlægning af stedprøver V20 (Historie – skabeloner og oversigt vedhæftet)

SLB redegjorde for baggrunden til de omlagte eksamensformer. SN godkendte omlægningen af stedprøverne.

LS redegjorde for skuffemodellen. Eventuelle ændrede eksamensformer sendes i skriftlig høring senest den 20. oktober

Frist internt i Studienævnet er fredag den 9. oktober, så der kan høres i løbet af efterårsferien. LS sender mail ud til Uddannelseslederne.

Ad 8) Høring vedrørende Saxos ressourceramme

POR påpegede, at Studienævnet skal inddrages i alt, der vedrører undervisning og uddannelsen.

Herefter en diskussion af rammerne for de nye studieordninger – der var blandt andet bekymringer om blokopdelingen, om kernefagligheden bliver truet af fællesmodulerne, bekymring for, om der skabes tilstrækkelig relationsdannelse mellem underviser og de studerende på 7 uger, og bekymring for om strukturen giver mindre fleksibilitet.

Ad 9) Behandling af Saxos mål-og handleplaner (Vedhæftet)

POR påpegede, at det bør fremgå, at SN også skal inddrages i processen, ligesom det skal defineres, hvad hhv. Uddannelsesledernes og fagrepræsentanternes opgaver er.

POR sender en liste til LS med præciseringer.

TD foreslår, at modellerne for inddragelse af de studerende i forskningsprojekter beskrives lidt mere.

Ad 10) Status på og drøftelse af BA- og KA-studiestartsprøverne

SHM redegjorde for antallet af tilmeldte til studiestartsprøverne – og hvor mange der efterfølgende er varslet udmeldt. Ingen af de tilmeldte til KA-studiestartsprøverne er 'spøgelse' så SN beslutter ikke at fortsætte med KA-studiestartsprøver. Studiestartsprøver på BA-niveau fortsætter.

Ad 11) Behandling af kursusevalueringer E19

Det var ingen evalueringer, så punktet udskydes.

Ad 12) Merit- og dispensationssager

Underudvalgene redegjorde for indstillingerne til afslag – SN fulgte indstillingerne.

Ad 13) Eventuelt

Der var ikke noget til eventuelt.